
De PO-Raad kan zich vinden in de nieuwe regeling voor het verdelen van het budget ter bestrijding 
van onderwijsachterstanden al blijft zij vanwege het te beperkte totaalbudget grote zorgen hebben 
over de herverdeeleffecten die zullen optreden. De PO-Raad blijft bij haar standpunt dat het totale 
budget de afgelopen jaren onterecht is gedaald met ca. 150 mln. Daarom ziet de PO-Raad de 
uitvoering van de nieuwe regeling nog altijd als het verdelen van de schaarste. Met name scholen in 
de grote en middelgrote steden gaan er de komende jaren fors op achteruit, wat opgebouwde 
voorzieningen als taalklassen en voor- en vroegschoolse educatie voor kinderen met grote risico’s op 
achterstanden zal doen verschralen of verdwijnen. Extra zorgelijk vindt de PO-Raad het dat het 
huidige kabinet óók geen aanstalten maakt voor een basisvoorziening voor alle peuters, om op die 
manier achterstanden bij jonge kinderen zoveel mogelijk te voorkomen. 

De PO-Raad ondersteunt het uitgangspunt van de nieuwe systematiek om te komen tot een 
verdeling van de middelen die beter aansluit bij de onderwijsachterstandenproblematiek op 
basisscholen dan de oude gewichtenregeling en impulsregeling. Daarnaast heeft de 
nieuwe systematiek tot doel om de foutgevoeligheid en de uitvoeringslasten van de tot 
nu toe geldende regelingen voor scholen op te heffen. De PO-Raad is blij dat de administratieve last 
en foutgevoeligheid die de uitvoering van de huidige regeling met zich mee brengt tot het verleden 
behoort. 

De nieuwe systematiek zal vanaf schooljaar 2019-2020 ingevoerd worden. Dit betekent dat scholen 
na 1 oktober 2018 geen ouderverklaringen meer hoeven op te vragen voor de gewichtenregeling. 
Wel hebben wij de vraag wat de regeling betekent voor leerlingen op scholen die niet of beperkt 
zichtbaar zijn in de systemen van het CBS. Een voorbeeld hiervan zijn zogenaamde 
nieuwkomersleerlingen in een asielprocedure of kinderen die net over de grens wonen (maar in 
Nederland naar school gaan). 

Wat betreft de overgangsregeling ondersteunt de PO-Raad de aangegeven trapsgewijze overgang 
naar het nieuwe OAB budget per bestuur. In schooljaren 2019/2020, 2020/2021 en 2021/2022 wordt 
het verschil met respectievelijk 75, 50 en 25 procent meegenomen. In het vierde jaar, schooljaar 
2022/2023, wordt de bekostiging volledig gebaseerd op de nieuwe regeling. Wel pleit de PO-Raad 
ervoor dat als besturen door de teruggang in onderwijsachterstandsmiddelen de continuïteit en 
kwaliteit van het onderwijs niet kunnen waarborgen, er individuele afspraken gemaakt kunnen 
worden tussen bestuur en ministerie om de overgang van het oude naar het nieuwe budget 
aangepast vorm te geven.

Wanneer een school op basis van de nieuwe systematiek meer middelen zou ontvangen dan het 
vastgestelde bedrag op basis van de oude systematiek, worden de percentages voor het meenemen 
van het verschil tussen beide bedragen bij ministeriële regeling vastgelegd. Deze percentages 
worden in de jaren van de overgangsregeling jaarlijks aangepast, zodat het totaal dat aan middelen 
voor het onderwijsachterstandenbeleid wordt uitgekeerd van jaar op jaar gelijk blijft. Aan deze 
scholen wordt de zekerheid geboden dat zij ten minste na drie overgangsjaren de middelen 
ontvangen waarop zij volgens de nieuwe systematiek aanspraak hebben. De PO-Raad wil voor deze 
groep scholen benadrukken dat er tijdig inzicht moet komen in welk bedrag een school/ bestuur 
ontvangt voor een komend schooljaar. Het formatieproces wordt eind april gestart bij de meeste 
scholen en besturen, en duidelijkheid over het betreffende bedrag dat de school/ het bestuur aan 
onderwijsachterstandsmiddelen toekomt moet ruim voor die tijd bekend zijn.

De PO-Raad begrijpt en ondersteund het belang om in het kader van privacy geen onderwijsscores 
(risico van een leerling op een onderwijsachterstand) op leerlingniveau te publiceren. Echter, de PO-
Raad ontvangt nu al veel vragen van besturen om meer duiding en achtergrond bij de berekende 
bedragen. De inschatting van de PO-Raad is dat deze vraag om duiding toe zal nemen naar aanleiding 



van de verschillen in budget tussen de jaren . Daarom vraagt de PO-Raad aan OCW en het CBS om 
binnen de kaders van privacy wet- en regelgeving tegemoet te komen aan de vraag vanuit besturen 
en scholen naar de achtergrond van het berekende budget voor de specifieke situatie van een 
school.


